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BizLawyer îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor | Aura Elena

Amironesei, olimpic internațional, a absolvit în primii trei din an facultațile de

Drept (9,87) și Geografie. Multipremiata la competiții studențești cu expunere

internaționala, a ales avocatura și este doctorand în Dreptul comerțului internațional

și cadru didactic asociat în cadrul Facultații de Drept din Iași. ‘Am facut alegerile

potrivite la momentul potrivit și le-am trait cât mi-a fost cu putința de plenar’,

spune azi Aura

Aura Elena Amironesei și-a deschis de curând propriul cabinet de avocatura. Dupa admiterea în Baroul

Iași a ales sa activeze în drept civil, comercial și administrativ, dar se implica și în practici care privesc noile

tehnologii, oferind consultanța în ceea ce privește termenii și condițiile paginilor web, contracte de tip

click-wrap și browse-wrap și conformitatea platformelor online și a unor algoritmi ale acestora cu

prevederile legale.„Am o colaborare strânsa cu o societate cu profil legal tech din Belgia, care activeaza în

corporate governance și cloud computing la nivel internațional, lucrez în domeniul protecției datelor cu

caracter personal, concurența neloiala în mediul online, contracte electronice, publicitate online și alte

provocari aduse de societatea informaționala și noile tehnologii. Fac, dupa cum se observa, „avocatura

clasica”, dar încerc sa tranzitez catre tarâmuri neexplorate care implica activitatea societaților (în special

startup-uri cu idei inovatoare, legal tech, publicitate online, influenceri, raporturi între consumatori și

platforme online, contracte nenumite etc.)”, explica avocatul intervievat de 

Biz

Lawyer.

Drumul Aurei catre Drept nu a fost o decizie întru totul personala, ci a fost mai mult insuflata, înca din anii de

gimnaziu, de catre membrii familiei, motivele fiind cele de natura patrimoniala și sociala. Tânara a fost admisa la

Facultatea de Drept din cadrul Universitații din Iași datorita calitații sale de olimpic internațional, astfel ca nu a

fost nevoie sa mai treaca peste un examen.

Intenția ei inițiala era aceea de a-și finaliza studiile de licența, iar apoi sa urmeze Institutul Național al

Magistraturii (din nou, idee inoculata de mediul familial).

 

 

Descopera oportunitațile de recrutare de pe LegiTeam! GRATUIT.
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Lucrurile s-au aranjat însa cu totul altfel, iar viața i-a pregatit alte surprize tinerei care a pașit în lumea dreptului cu

oarecare teama. „Facultatea de Drept reprezenta pentru mine un domeniu nou, iar frica de necunoscut este inerenta

ființei umane. Fiind în cautarea fireasca a unei familiaritați și a siguranței (reminesciențe ale ceea ce criticii literari

au portretizat drept nostalgia uterina), am urmat în paralel cu Facultatea de Drept și cursurile Facultații de

Geografie și Geologie, învațamânt tot cu frecvența, absolvindu-le pe ambele. Motivul pentru care am ales cea de-a

doua Facultate este ca am avut încredere ca indiferent de cum ma voi descurca la Facultatea de Drept (un „tarâm

neexplorat”), în geografie voi excela și îmi voi putea oricând construi o cariera (în timpul liceului am obținut doua

medalii de argint la Olimpiada Internaționala de Geografie). Totuși, în timp, pasiunea și cariera au ajuns sa fie

polarizate de Facultatea de Drept, domeniu în care activez profesional și academic în prezent”, povestește Aura.

Acum, când privește în urma, poate afirma cu tarie ca, daca ar trebui sa o ia de la capat, ar alege fata sa ezite

Facultatea de Drept. „Nu am niciun regret în aceasta privința și sunt sigura ca am facut alegerea perfecta pentru

mine, iar aceasta afirmație este facuta și în contextul în care timp de trei ani am urmat doua cai în paralel, fara

tangențe între ele. În prezent, tind sa cred din ce în ce mai mult ca aceasta facultate este parte din legenda mea

personala, astfel cum acest concept a fost faurit de Paulo Coelho, și ma bucur ca am avut norocul ca pașii sa îmi fie

calauziți înspre acest domeniu”, susține avocatul.

Dupa experiențele traite are și un mic reproș pe care și-l poate face și anume acela ca nu a aplicat pentru niciun

stagiu Erasmus+ de studii. Prin urmare daca i s-ar permite sa faca o mica schimbare ar pleca pentru un semestru

într-un stagiu Erasmus+ în Franța. „În rest, cred ca am facut „alegerile potrivite la momentul potrivit” și le-am trait

cât mi-a fost cu putința de plenar”, afirma tânara.

Un student implicat

Ca studenta, Aura a trait experiențe minunate, care au format-o și au adus-o la versiunea ei de astazi.

„Cred ca necesitatea de a mai trai o perioada acești an, de a prelungi farmecul studenției, a contribuit într-o

anumita proporție la decizia de a deveni doctorand. A fost o perioada incredibila pentru mine, pe care mi-aș dori

adesea sa o retraiesc și de care îmi amintesc cu enorm de mult drag. Nu voi nega ca la început, tocmai aceasta

trecere din mediul liceal, protector, în mediul universitar, m-a descurajat și chiar mi-a indus sentimente de teama

fața de anii de studenție, însa pe parcurs, din experiența în experiența, din proiect în proiect, anii mei de studenție

au devenit incredibili, presarați cu momente unice și mulți prieteni dragi. Pentru a-mi atenua uneori nostalgia fața

de aceasta perioada a vieții recent apusa, îmi place sa ma agaț spiritual de afirmația lui Henry Doherty - fii

studenta atâta timp cât înca mai ai ceva de învațat, și asta înseamna toata viața ta. Astfel, într-o nota metaforica,

toți anii ce ni se înlanțuie în fața sunt în esența ani de studenție”, menționeaza tânara.

Aura mai spune ca, analizând retrospectiv, a avut numeroase momente deopotriva marcante și frumoase în

studenție.

„Anul I de Facultate a fost unul mai puțin presarat cu momente semnificative, dar acestea nu au lipsit cu

desavârșire. Probabil cel mai important moment/eveniment din anul I a fost cel în care am obținut Bursa Tânarului

Cercetator și am devenit directorul unui proiect de cercetare în drept pe o perioada de 3 ani (cercetare finanțata de

U.E.F.I.S.C.D.I.). Restul evenimentelor și proiectelor importante la care am luat parte au început timid în anul al

II-lea de facultate și s-au acumulat întocmai ca un mic bulgare de zapada, care ulterior s-a tot rostogolit,

augumentându-și contant volumul pâna la momentul actual”, rememoreaza tânara.
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În anul II de facultate, a organizat și participat la o vizita internaționala de studiu la Bruxelles prin intermediul

ELSA, a participat la Model European Union Iași, competiție în cadrul careia a luat premiul „Best Legislator”, a

câștigat primele sale concursuri de procese simulate locale (premiul I și premiul „Best speaker”), a participat la

Hexagonul Facultaților de Drept, proba de drept constitutional, la programul „Critical Thinking and Advocacy in a

Free Society” organizat de The Leavitt Institute for International Development din SUA și a finalizat anul

universitar cu Programul de Internship al Guvernului României.

Cel de-al treilea an de Facultate a fost cu adevarat cel mai intens din toate punctele de vedere, a fost anul în care a

continuat participarea la concursuri de procese simulate. De altfel, a avansat la concursuri naționale în cadrul

carora a câștigat premiul I și „Best speaker” și a culminat prin a fi parte în echipa care a reprezentat Facultatea de

Drept din Iași la Central and Eastern European Moot Court Competition 2018 în Polonia.

De asemenea, a organizat înca o vizita internaționala de studiu la Bruxelles, a facut parte din ELSA International

Legal Research Group, a participat la Model European Union Bruxelles unde i s-a acordat distincția „Outstanding

Performance”, a participat la conferințe internaționale în domeniul juridic în Dubai, U.A.E., și Oslo, Norvegia, și a

absolvit Facultatea de Geografie și Geologie. Anul universitar s-a finalizat cu un stagiu de practica în cadrul casei

de avocatura Bulboaca și Asociații.

 

--------------------------------------------------------------

Citește și

→     De vorba cu conf. dr. Ioana Maria Costea, decanul Facultații de drept   din cadrul Universitații

„Alexandru Ioan Cuza” din Iași, despre   preocuparea de a oferi studenților o noua „normalitate” și

aceeași   pregatire temeinica: ‘Absența fizica ne-a dezorientat la început, dar   procesul didactic se

deruleaza acum în parametri optimi; profesorii și   studenții au dovedit o imensa capacitate de adaptare’

→ 

 Biz

Lawyer  îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor |  Alexandra  Șipoteanu, una dintre

mândriile promoției 2021: Facultatea de  Drept  este dificila deoarece te obliga la autodepașire, la

cunoaștere   aprofundata a tuturor aspectelor predate, la gândire cu propria minte,   la autodisciplina.

Linia întâi înseamna calitate, iar calitatea este   oferita de integritate, seriozitate, pasiune pentru profesia

aleasa și   perfecționare continua în domeniul ales

→   

Biz

Lawyer  îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor | Diana  Valeria Ceaușu, șefa

promoției 2020, a intrat în echipa CMS România.  ”Satisfacțiile au rasarit pe masura ce eu am început sa

cunosc  construcția dreptului și au crescut odata cu cunoștințele mele. Cu cât  am cuprins și înțeles mai

bine mulțimea regulilor de drept, cu atât am  putut gasi soluții pentru mulțimea anomaliilor din realitatea

sociala”,  spune avocata

          --------------------------------------------------------------

„Ultimul an de Facultate a început cu participarea la etapa scrisa a unui concurs internațional de procese simulate (

Monroe E. Price Moot Court Competition organizat de Oxford University), a continuat cu obținerea a patru premii

la doua concursuri naționale de procese simulate, participarea la un proiect Erasmus+ Youth Exchange în Italia pe

tema refugiaților, obținerea premiului I la concursul de eseuri organizat de Radu Taracila Padurari Retevoescu
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SCA (RTPR) și un stagiu de practica pe timp de vara în cadrul acestei firme de avocați. În timpul stagiului de

practica am susținut și examenul de admitere în profesia de avocat, am intrat drept avocat stagiar în Baroul Iași și

am început sa profesez avocatura în Iași, în paralel cu studii de masterat în Dreptul afacerilor”, își amintește Aura.

Din punctul sau de vedere, Facultatea de Drept nu necesita sacrificii. „E cunoscut faptul ca „învațatura nu se obține

prin șansa, trebuie cautata cu ardoare și frecventata cu sârguința” (Abigail Adams). Facultatea de Drept presupune

efort susținut și dedicare, doua elemente care fac viața oricarei persoane mai frumoasa și plina de emoții și trairi și

care ne conduc spre obținerea „învațaturii”. Sa studiezi, sa cercetezi, sa îți pui întrebari, sa evoluezi zi de zi și sa te

autodepașești din punct de vedere intelectual și, implicit, academic, sunt aspecte ce fac parte din firescul vieții și o

împodobesc. Desavârșirea intelectuala și oportunitatea de a învața și munci zi de zi trebuie sa reprezinte motive de

bucurie și sa ne hraneasca spiritual și intelectual. Sa nu uitam vorbele lui Heinrich von Kleist – „Mor, deoarece pe

pamânt nu mi-a mai ramas nimic de învațat și de cucerit” și sa ne bucuram ca avem multe de învațat și de cucerit

(bineînțeles, nu ad litteram), mai ales în timpul facultații”, argumenteaza avocatul.

Le transmite celor care acum se îndreapta catre o facultate ca efortul, munca și dedicarea din timpul anilor de

studiu nu ramân nerasplatite. „Pentru a fi bun în profesia pe care ți-o alegi, a te remarca, a te descurca în orice

situație juridica și a ajuta în mod real și eficient o persoana care apeleaza la cunoștințele tale, trebuie sa ai o

pregatire teoretica temeinica. Un bun profesionist, cu o pregatire teoretica solida și constant consolidata va culege

întotdeauna satisfacții pe tot parcursul carierei sale. Dincolo de acest aspect, cum spuneam și anterior, educația

superioara și apropierea de desavârșirea intelectuala ar trebui sa reprezinte o sursa de fericire, energie și satisfacție

pe tot parcursul vieții”, este de parere Aura.

-------------------------------------------------------------------------------------

 

A absolvit în primii trei din an la Drept și la Geografie

Alegerea corecta pe care tânara a facut-o este confirmata și de rezultatele pe care Aura le-a obținut ca studenta. Ea

a terminat ambele facultați printre primii trei absolvenți din anul sau. În cazul Facultații de Drept, media de

absolvire a fost 9,87.

Dupa finalizarea licenței, în 2019, a ales sa se îndrepte catre avocatura, o profesie liberala pe care o practica și în

prezent.

„Media m-a ajutat în cariera. În primul rând, media reflecta activitatea mea din timpul anilor de licența, care m-a

ajutat sa ma remarc și a fost un element important în procesul de admitere la Școala Doctorala. În principiu, faptul

ca eram bine pregatita și cunoscuta drept o studenta muncitoare și implicata m-a ajutat sa îmi gasesc avocatul

coordonator în Baroul Iași, un cadru didactic universitar, careia îi sunt enorm de recunoscatoare pentru tot

parcursul meu profesional și pentru sfaturi. Apoi, media reflecta și nivelul cunoștințelor mele în drept, gradul de

pregatire academica. A fi un avocat bine pregatit, cu vaste cunoștințe în toate ramurile dreptului, m-a ajutat și ma

ajuta și în prezent în exercitarea profesiei de avocat ”, arata interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Pe lânga profesia de avocat, Aura este în prezent doctorand în Dreptul comerțului internațional și cadru didactic

asociat în cadrul Facultații de Drept din Iași, susținând momentan seminare la materiile Drept civil – partea

generala și persoanele și Dreptul comerțului internațional. „Tot în cadrul Facultații de Drept îmi desfașor activitați

și în calitate de Expert instruire în Drept european. Cercetarea juridica o desfașor în marketingul online, protecția

datelor cu caracter personal și tehnologia blockchain. Bineînțeles, particip frecvent la tot felul de proiecte,

seminare, cursuri și conferințe, fiind o adepta înraita a conceptului de lifelong learning. În final, încerc sa îmi dedic

o parte din timp și cunoștințe și activitaților de voluntariat, chiar în prezent punând bazele unor proiecte juridice,
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unul dintre acestea fiind sub egida Delegaților de Tineret ai României la ONU”, completeaza avocatul.

De altfel Aura considera ca România ofera toate pârghiile necesare pentru excelența în drept, indiferent de profesia

și domeniul concret ales. „Apreciez ca opinia mea este susținuta cu exemple reale, din viața de zi cu zi. Avem

profesioniști care fac performanța în drept, în cercetare juridica, în profesiile de avocat sau judecator, atât la nivel

național, cât și la nivel european sau chiar internațional. Prin urmare, daca România nu ar fi oferit toate premisele

pentru excelența în drept, aceste exemple de succes, pe care le știm cu toții, nu ar fi existat”, nuanțeaza tânara.

--------------------------------------------------------------------------------------

„Secretul” este învațarea continua

Mai spune ca studenții trebuie sa fie extrem buni la ceea ce fac/își propun sa faca, sa fie autodidacți, sa fie la curent

cu modificarile legislative, dar și cu evoluțiile dreptului (cum ar fi domeniul legal tech). „Cu alte cuvinte, sa fie

atât de buni, încât sa nu poata fi ignorați. Practica profesiilor juridice sufera deja metamorfoze intense induse de

digitalizare, astfel ca trebuie sa se adapteze, sa îmbrațișeze provocarile tehnologiilor în drept și sa se pregateasca și

pentru modul în care dreptul se va transforma pentru a reflecta mutațiile din societatea informaționala

contemporana. Nu în ultimul rând, un CV bogat, care contureaza imediat interesele, temeinica pregatire teoretica,

implicarea, dedicarea și practica din timpul anilor de studenție, va fi mereu un as în mâneca pe piața muncii fiindca

succesul este dependent de efort (Sofocle)”, puncteaza Aura.

Celor care vor sa aiba succes ca studenți la Drept sau în oricare alt domeniu le transmite „sa învețe, sa învețe și iar

sa învețe și sa aiba în vedere ca „profesorii deschid uși, dar trebuie sa intri singuri prin ele”.”.

De asemenea, este important sa își valorifice vacanța de vara pentru cât mai multa practica. Sa exploreze dreptul și

dincolo de cursurile, tratatele și monografiile universitare, sa fie la curent cu toate modificarile legislative, sa

citeasca despre noile domenii și probleme aparute în drept.

„Un sfat important ar fi sa fie atenți la toate oportunitațile din jurul lor sau sa își creeze ei înșiși oportunitați

întrucât „viețile noastre sunt definite de oportunitați; chiar și de cele pe care le ratam” (F Scott Fitzgerald). Totuși,

sa nu uite ca orice oportunitate vine și cu anumite cerințe, iar ei trebuie sa prezinte deja premisele necesare

acceptarii unei șanse ivite (ne întoarcem la primul sfat – învațatul). Sa fii la momentul și la locul potrivit, cu

pregatirea necesara și sa spui da, poate uneori sa reprezinte cea mai ușoara cale spre reușita. Bineînțeles, nu

sfatuiesc niciun student sa își neglijeze viața sociala și culturala. Toți ar trebui sa exploateze interacțiunea din

timpul anilor de studenție, sa își fundamenteze un network solid, divers și, de preferat, care sa se extinda dincolo

de frontierele naționale”, subliniaza tânara.

Un profesionist în Drept trebuie sa fie extraordinar de bine pregatit. În ceea ce-l privește, ar trebui sa nu treaca o zi

în care sa nu citeasca o lege noua sau un articol juridic și sa dețina o mare capacitate de adaptare.

Un profesionist din linia întâi este cel care accepta ca practica dreptului evolueaza, ca experiența nu mai este

suficienta și ca mereu are de învațat. Acesta trebuie sa caute noi modalitați pentru a se dezvolta profesional

constant. „Așa cum Convenția Europeana a Drepturilor Omului este o convenție „vie” în sensul ca evolueaza și se

adapteaza, la fel și bagajul de cunoștințe și competențe ale unui profesionist din linia întâi trebuie sa fie ‘viu’ ”,

explica Aura.

Tânara amintește faptul ca, în ultimii ani, peisajul profesiilor juridice a fost puternic modificat de inserția noilor

tehnologii în practica zilnica a acestora. Un bun profesionist, pentru a se menține printre primii, ar trebui sa nu

opuna rezistența tehnologiei, ci sa învețe cum sa o integreze în activitatea sa cât mai repede și mai bine cu putința.
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„Am fost de cealalta parte a catedrei timp de cinci ani și sunt de doi ani în postura de cadru didactic asociat.

Viziunea mea a fost dintotdeauna una mai atipica cu privire la „practica” din timpul facultații sau cel puțin cu

privire la necesitatea ca facultatea sa ofere practica juridica. Cred ca oportunitați de practica exista mai mult decât

suficiente în domeniul dreptului, uneori chiar e greu sa alegi cum sa îți valorifici o vacanța.  Diferența dintre o

profesie și o meserie consta tocmai în pregatirea de natura teoretica, iar Facultatea de Drept își pregatește studenții

pentru profesii juridice, nu pentru meserii. Acest accent recent pe practica este puțin artificial – nu poți sa practici

ceva ce nu înveți mai întâi, am ajunge la o forma fara fond”, arata Aura.

Opiniile unor profesioniști care ocupa poziții de     top    în          departamentele juridice ale unor companii

importante, pe platforma www.in-houselegal.ro. Urmarește temele dezvoltate  de     avocați   sau     membri      ai

comunitații In-houseLegal și propune      subiecte.

Ea apreciaza ca rolul facultații nu este sa asigure practica, ci sa sedimenteze baze teoretice utile pentru tot

parcursul profesional. Acei patru ani (din care scadem de fapt tot ceea ce înseamna vacanțe), sunt probabil

perioada cea mai consistenta de pregatire teoretica din viața oricarei persoane. Dupa anii de studenție, urmeaza în

jur de minim 25 de ani de practica, îmbinați bineînțeles cu o constanta documentare și perfecționare juridica.

Raportul dintre pregatirea teoretica intensa și punerea în practica a cunoștințelor ar fi aproximativ minim 1:7 de-a

lungul unei vieți de om.

Mai mult, tocmai în considerarea cunoașterii caracterului predominant teoretic al pregatirii din facultate,

majoritatea profesiilor juridice au reglementata o perioada dedicata trecerii de la teorie la practica, și anume

stagiatura. Întâlnim aceasta stagiatura, cu diverse durate, în profesiile de avocat, notar, judecator, procuror,

consilier juridic, executor judecatoresc etc. Ele sunt menite sa îndrume tânarul profesionist în tot procesul de

punere în aplicare a cunoștințelor teoretice și faciliteaza tranziția catre anii de practica consistenta.

„Nicio facultate de drept din țara nu are în programa toate materiile din sfera dreptului – e imposibil obiectiv sa le

studiezi pe toate în timpul facultații fiindca nu exista timpul necesar. Totuși, exista un efort susținut pentru a

prezenta cât mai multe ramuri și sub-ramuri, ceea ce ajuta studenții în orientarea profesionala ulterioara. Daca nu

ar trece pe tot parcursul facultații prin multe materii, explorarea domeniului preferat/mai ușor de înțeles ar începe

abia ulterior anilor de studenție, ceea ce ar atrage riscul unei prelungiri a momentului intrarii pe piața de munca,

precum și riscul de a face schimbari frecvente în cariera, fara a exista o consecvența profesionala”, conchide  Aura

Elena Amironesei.

-------------------------------------------------------------------------

                                         Citește și

→     De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de Drept a   Universitații București |

Catinca Daria Anghel, a zecea nota a   generației sale: De fiecare data când am descoperit modul în care

și-au   dezvoltat cariera cei cu care am intrat în contact din domeniul  juridic,  m-am simțit inspirata.

Fiecare parcurs descoperit îmi da o  noua idee,  stârnește un nou entuziasm, îmi contureaza o noua 

posibilitate
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→     De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de Drept a   Universitații București | Rareș

Rusu, a șasea nota a generației sale:   Am șansa de a face Dreptul în preajma unor oameni cu o bogata  

experiența, care au demonstrat în repetate rânduri ca profesionalismul   poate deveni un mod de viața.

Într-un asemenea mediu, orice este legat   de performanța este prețuit

→     De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de Drept a   Universitații București | Oana

Alexandra Chivu, a cincea admisa în   2020: Ma îndrept spre magistratura, gândindu-ma deopotriva la

profesia   de judecator și la cea de procuror. Avocatura are ceva aparte, îmbina   mai mult viața sociala cu

cea profesionala 

-------------------------------------------------------------------------

Intra pe LadyLawyer.ro și afla mai multe despre activitatea,             preocuparile și proiectele doamnelor avocat din cele mai importante             firme de pe piața

locala
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